
Rada Miejska
w Nowym Mieście Lubawskim                                           

P r o t o k ó ł   Nr XL/09

z XL-tej sesji Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim, odbytej w dniu 17 marca 
2009 r. w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego.
Sesję rozpoczęto o godz. 14,30 a zakończono o godz. 15,40.
Na ustawowy skład 15 radnych w sesji według listy obecności uczestniczyło 15 radnych.
 ( Lista obecności radnych stanowi zał. nr 1 do protokołu).
Lista obecności gości stanowi Zał. Nr 2 do protokołu. 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Andrzej Nadolski.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
- Burmistrz Miasta                                - Alina Kopiczyńska
-  Sekretarz Miasta                                -  Katarzyna Kaniewska
-  Skarbnik Miasta                                -  Wioletta Nehring
- Radca Prawny                                    - Dionizy Szwedowski
- Kierownik Referatu Biura Rady         - Dariusz Sobaszkiewicz
- przedstawiciele mediów lokalnych

Zatwierdzony porządek obrad:
1.   Otwarcie sesji.

- stwierdzenie quorum.
2.  Wybór sekretarza obrad.
3.  Przedstawienie porządku obrad.
4.  Przyjęcie protokołów z XXXVIII-mej i XXXIX-tej sesji Rady Miejskiej.
5.    Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Burmistrza Miasta. 
6.  Interpelacje i wnioski.
7.  Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w 
     Nowym Mieście Lubawskim z dnia 23 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu 
     gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2009 r.
8.Odpowiedzi na interpelacje i wnioski.
9. Zakończenie  sesji.

Ad. pkt. 1
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Rady Miejskiej –A. Nadolski, stwierdzając na 
podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy wymagana liczba  radnych, a więc obrady są 
prawomocne.  

Ad. pkt. 2
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski na sekretarza obrad zaproponował radnego 
Adama Strausa, który wyraził zgodę na kandydowanie. Rada Miejska jednomyślnie 
( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu) wybrała radnego– Adama Strausa na 
sekretarza obrad.

Ad. pkt. 3
Rada Miejska nie wprowadziła zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski przedstawił porządek obrad



Ad. pkt. 4
Protokół z XXXVIII-mej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura 
Rady Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z 
jego treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – Jarosław Oelberg oraz pozostali radni nie 
zgłosili uwag  do protokołu. Protokół z   XXXVIII-mej  sesji  Rady Miejskiej został przez 
Radę Miejską przyjęty jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu). 
Protokół z XXXIX-tej sesji Rady Miejskiej  był wyłożony do wglądu w Referacie Biura Rady 
Urzędu Miejskiego, jak również przed sesją, a radni mieli możliwość zapoznania się z jego 
treścią. Sekretarz obrad poprzedniej sesji – Henryk Mączkowski oraz pozostali radni nie 
zgłosili uwag  do protokołu. Protokół z   XXXIX-tej  sesji  Rady Miejskiej został przez Radę 
Miejską przyjęty jednomyślnie ( przy 15 radnych biorących udział w głosowaniu). 

Ad. pkt. 5
Informację z wykonania uchwał Rady Miejskiej w okresie między sesjami oraz o wydanych 
zarządzeniach  Burmistrza  Nowego  Miasta  Lubawskiego  radni  otrzymali  wraz  z 
zawiadomieniem na sesję. Informacja stanowi zał. nr 3 do protokołu.
Ponadto  Burmistrz  Miasta  –  Alina  Kopiczyńska  przedstawiła  sprawozdanie  w  zakresie 
bieżącej działalności Burmistrza Miasta. Poinformowała n.t. zakwalifikowania do realizacji 
projektu  budowy  kanalizacji  sanitarnej  w  Nowym  Mieście  Lubawskim  –  etap  końcowy, 
(obszar  4).  Ponadto  poinformowała  o  przeszkodach w  realizacji  projektu  przebudowa ul. 
Gdyńskiej.
Radny - J. Oelberg
-Czy  na  str.  2  w  zarządzeniu  z  dnia  10  marca  2009  r.  w  sprawie  ogłoszenia  wykazu 
nieruchomości  lokalowych  i  gruntowych  przeznaczonych  do  sprzedaży  stanowiących 
własność Gminy Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie chodzi o sprzedaż działki czy lokalu ?
Radny –B. Cieplak
-Na str.2 co w zarządzeniu z dnia 10 marca 2009 r.  w sprawie zasad ustalania poboru opłaty 
targowej oznacza sektor ?
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Poinformowała n/t. funkcjonowania targowiska miejskiego z dniem 1.III. br. po wygaśnięciu 
z końcem m-ca lutego br. umowy dzierżawy na administrowanie targowiskiem miejskim z 
dotychczasowym  administratorem.  Zarządzenie  Burmistrza  określa  zasady  prowadzenia 
handlu  oraz  uściśla  opłaty.  Sektor  to  jest  metr  bieżący  miejsca  targowego.  Na  sesji 
kwietniowej  wystąpimy  z  projektem  uchwały  dot.  administrowania  targowiskiem  i  opłat 
targowych, które nie były zmieniane od 2003 r.
Radny – R. Koszewski
-Czy podmiot  wygrywający  przetarg  jest  zobowiązany do  przestrzegania  uchwały  Rady i 
pobierania opłat, które Rada określiła? Dotychczas oplata za stanowisko była 15,- zł., a teraz 
jest 30,- zł.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Jest zobowiązany.
Radny – B. Cieplak
-Czy dzierżawca może narzucić stawki opłaty targowej osobie, która wygrała przetarg i płaci 
dzierżawę?
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
Opłata targowa jest dochodem własnym gminy. Dzierżawca zawarł stosowna umowę, która 
wygasła 28. II. Br. i bezprzedmiotowe jest prowadzenie dyskusji na ten temat. To są dwie 
różne rzeczy.
Radny – M. Deja
Przez 2 lata należało umów pilnować i egzekwować.



Burmistrz – A. Kopiczyńska
Jeżeli opłaty targowe były w takiej, a nie innej wysokości pobierane, nie wiem kto ma to 
weryfikować i sprawdzać.
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
Nie uciekamy od problemu. Umowa ograniczała nam pewne możliwości. W umowie jest 
zapis, ze osoba, która pobierała opłatę wnosiła 50% od zebranej kwoty na rzecz miasta. To 
jak wykonywała pobór tych opłat, to nie było w gestii miasta. Były przeprowadzane kontrole. 
Opłata była pobierana i były wystawiane stosowne dokumenty.
Radny – M. Deja
-Powinna być przedstawiona treść umowy i zasady pobierania opłat.
Sekretarz Miasta – K. Kaniewska
Umowa była zawarta po przetargu.
Radny – M. Deja
Zgadza się, tylko że pewne rzeczy są formalnie prawidłowe, a można domniemywać 
niegospodarność za poprzedniego burmistrza, który kiedyś te sprawy podpisywał. Nie wiem 
czy nie należało jej w pewnym czasie weryfikować.
Radca Prawny- D. Szwedowski
Mają zastosowanie w tych sprawach przepisy ustawy o podatkach i opłatach lokalnych, z 
której wynika wysokość inkasa i wyznaczenie inkasenta należy do wyłącznej kompetencji 
Rady. Były błędy w tej uchwale. Można tylko wydzierżawić opiekę nad targowiskiem.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Proponuję ten temat  przenieść na forum Komisji ds. Gospodarczych.
Radny – B. Cieplak
Jeżeli radny stwierdza, że płacili 15,- zł. a powinni 30,- zł. To mamy uszczuplenie budżetu. 
Tzn. że osoba pobierająca działała na niekorzyść.
Radny – R. Koszewski
-Należy jak najwcześniej utwardzić nawierzchnię targowiska , to bardzo ważna sprawa.
Radny – M. Deja
-Zarządzenie z dnia 11.III.09 r. – dlaczego do niektórych lokali wpisuje się, że umowa 
wygasa i stosuje nowe przetargi, a do innych lokali stosuje się aneksem przedłużenie na 
kolejne 3 lata.
Burmistrz Miasta – a. Kopiczyńska
Taką możliwość daje mi uchwała, którą Rada podjęła. Jeżeli jest to lokal mało atrakcyjny, 
dotychczas dzierżawiony o niewielkiej powierzchni przyjęłam taką zasadę, że jeżeli podmiot 
zgłasza taką wolę to przychylam się. Jeżeli to jest lokal o charakterze handlowym o dużej 
powierzchni to przychylam się, żeby to uczynić w trybie przetargowym. Jeżeli powyżej 3 lat 
to musi być przetarg.
Radny – B. Cieplak
Jeśli ktoś zainwestował potężne pieniądze i nagle po 3 latach organizuje się przetarg, to 
uważam, że  należy tutaj jakieś formy zastosować, żeby nie dochodziło do paradoksu.
Burmistrz Miasta – a. Kopiczyńska
Dlatego są przetargi 10-letnie gwarantujące pewną stabilizację.
Wobec braku innych pytań Rada przyjęła informacje i sprawozdanie.

Ad. pkt. 6
Przewodniczący Rady Miejskiej – odczytał pisma:
- mieszkańców ul. Działyńskich w sprawie utworzenia parkingu pomiędzy blokiem przy ul. 
Działyńskich 3c a Biblioteką Publiczną informując, że zostało ono poparte pismami 
Naczelnika Urzędu Skarbowego w Nowym Mieście Lubawskim oraz Komendy Powiatowej 



Państwowej Straży Pożarnej w Nowym Mieście Lubawskim. Zaproponował, aby sprawę 
zaopiniowała Komisja Rozwoju Gospodarczego,
-  radnej Lilii Karczyńskiej oraz oświadczenie Zarządu Komitetu Nowomiejskiego Prawo i 
Sprawiedliwość w sprawie zaprzestania emisji  programów lokalnej TV NML.
Radny – M. Deja
Zapoznałem się z oświadczeniami właściciela Eltronika. Muszę stwierdzić, ze dawno tak 
pokrętnego oświadczenia nie słyszałem, gdzie w jednym zdaniu dwukrotnie sobie przeczy. 
Wpierw mowa o problemach technicznych, a później, że linia programowa się nie podoba.
Radny – B. Cieplak
-Rozważenia, aby Straż Miejska zwracała baczniejszą uwagę na zachowanie młodzieży przy 
Zespole Szkół Rolniczych, a szczególnie przy bloku znajdującym się za Szkołą.
Radna – L. Karczyńska
- odnośnie pisma w sprawie zwołania Komisji Oświaty dot. Eltronika to należy  podjąć 
uchwałę i zapewnić mieszkańców miasta, że ani p. Burmistrz ani radni nie brali udziału w 
tym co się stało,
- jeśli chodzi o regulamin boisko „Orlik 2012” co oznacza stwierdzenie, że boiska są czynne 
w sobotę i niedzielę w miarę potrzeb. Czy to oznacza, że jeżeli ktoś będzie chciał w te dni 
skorzystać to musi zgłosić?
- komisja ds. konkursu ofert na zadania w zakresie kultury fizycznej  nie przeanalizowała 
wszystkich wniosków na dofinansowanie klubów sportowych, gdyż jeden z klubów otrzymał 
dotację, a nie posiada żadnego zawodnika,
- podziękowała p. Burmistrz za zaangażowanie w sprawę budowy kanalizacji na Oś. 
Marianowo, prosząc o  ogródek jordanowski dla 430 dzieci tego osiedla,
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Jest w trakcie.
Radna – M. Orzechowska
Na ten czas kiedy były rozpatrywane wnioski dokumentacja była i nie sądzę, żeby można 
gdybać, że jest to stowarzyszenie bezosobowe.
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
Na każdym etapie realizacji zadania można dokonać sprawdzenia. Jeżeli będzie wiadomo, że 
nie mają członków czy też nie jest realizowany przedstawiony harmonogram w każdym 
czasie można podziękować za współpracę.
Radny – M. Deja
Zapoznał Radę z treścią protokołu Komisji Rewizyjnej w temacie, który Komisja 
rozpatrywała w dniu 10.03.09 r. tj. analiza wydatkowanych środków przekazanych przez 
Urząd Miasta na sport dla dzieci i młodzieży w 2007 i 2008 r.
- zwrócił  się o przygotowanie informacji odnośnie opłat pobieranych za przyłącza 
kanalizacyjne czy wodne.
Radny – J. Kopiczyński
-Zapytał co zostało poczynione, aby społeczeństwo nie spalało w domowych paleniskach 
odpadów toksycznych i co zamierza się w przyszłości uczynić, aby to zjawisko 
wyeliminować?
Radny – A. Straus
- dlaczego na „Orliku” nie zostały zainstalowane  natryski?,
- poinformowania odnośnie wyciętych drzew na obiektach MOSiR
Burmistrz Miasta – A. Kopiczyńska
- przypuszczam, że nie było wymogu montowania natrysków, poza tym nie widzę 
konieczności, gdyż to jest dodatkowy koszt, a w projekcie nie były przewidziane.
- na wycięcie drzew został złożony wniosek i wszystko załatwione było legalnie.



Przewodn. RM – A. Nadolski
Od kierownika obiektu dowiedziałem się, że w projekcie przewidziane są umywalki. 

Ad. pkt.7
Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów – J. Oelberg przedstawił pozytywną opinię 
Komisji.
Z kolei Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski  odczytał  projekt uchwały w sprawie 
zmiany uchwały Nr XXXIV/182/08 Rady Miejskiej w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 
23 grudnia 2008 r. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Nowe  Miasto Lubawskie na 2009 r.
Rada Miejska jednomyślnie (15 „za”) podjęła uchwałę w tej sprawie.
Uchwała Nr XL/201/09 – stanowi zał. nr 4 do protokołu.

Ad. pkt. 8
Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zostaną udzielone na posiedzeniach komisji

Ad. pkt. 9
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej – A. Nadolski 
zamknął obrady XL-tej sesji Rady Miejskiej.

Sekretarz obrad:                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej
                                                                                           
                                                                                                   Andrzej Nadolski
Adam Straus                                                                       


